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Referat for mødet i Uddannelsesudvalget for Er-
næring og Sundhedsuddannelserne 

Sted: 

VIA University College 

Campus Aarhus N 

Hedeager 2 

8200 Aarhus N 

Lokale i Administrationsbygningen 

T1.17 

GODKENDT 

 Mødedato: 

12. december 2017 

Kl. 9.00 -12.00 

Med morgenmad 

Deltagere 

Tina Beerman (Aalborg Universitetshospital), Lone Viggers (Region 

Midtjylland), Karoline Leth (Arla Foods) Søren Bach (medarbejder), 

Bente Schiødt (Kost og Ernæringsforbundet), Elly Dalgaard Nielsen 

(Danmarks Lærerforening), Martina Terp (medarbejder), Mariann Kjær 

Jensen (Madservice, Aalborg), Birgitte Vang Hansen (studerende) og 

Mary-Ann Sørensen (Region Nordjylland),  

Karen Søndergaard (Uddannelsesleder) og Karen Frederiksen (Ud-

dannelseschef) 

 

Afbud  

Susanne Therkelsen (Favrskov Kommune), Lars Wiking (Aarhus Uni-

versitet) og Luise Kopp (Foreningen af Kliniske diætister) 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsordenen  

2. Kvalitet i praktik 

3. Beretning om VIA og VIA Sundhed  

4. Status på arbejdet med revision af Ernæring og Sundhedsuddannel-

serne 

5. Status på projektspor 5 - Fremtidens uddannelser 

6. Det nye fødevarevalgfag 

7. Erfamøde for praktikværter 

8. Nyt fra uddannelsen (fast punkt på dagsordenen) 

9. Nyt fra de studerende (fast punkt på dagsordenen) 

10. Planlægning af næste møde (fast punkt på dagsordenen)  

11. Eventuelt 

 

Punkt  1. Godkendelse af dagsordenen (5 
min) 

Sagsansvarlig: 

Bente Schiødt  

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

 

Sagsfremstilling  

Godkendelse af dagsordenen og afklaring af punkter til eventuelt.    

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget godkender dagsordenen.   
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Referat 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

 

Punkt  2. Kvalitet i praktik (30 min) 

Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen, Karen Søndergaard  

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Bilag 

Bilag 4a - Procedurebeskrivelse for Kvalitet i praktik for Ernæring og Sundhedsuddannelsen 

Bilag 4b - Godkendelse og kvalitetsvurdering 

Bilag xx – Forslag til ramme for mødefora behandles i Samarbejdsforum 

 

Sagsfremstilling 

På mødet vil Uddannelseschef Karen Frederiksen og Uddannelsesleder, Karen Søndergård giver en status 

for arbejdet med ”Kvalitet i praktik”.  

 

Arbejdsgruppen bag arbejdet med ”Kvalitet i praktik” har udarbejdet en ramme for proceduren. Rammen er 

nu udfyldt af uddannelsen 

 

De to delementer af Kvalitet i praktik er nu udsendt og fremgår af vedlagt og udsendte notat 

1. Godkendelse af praktiksted/klinisk uddannelsessted 

2. Kvalitetsvurdering af det uddannelsesmæssige tilbud på praktiksted/klinisk uddannelsessted 

 

Kvalitetsvurderingerne skal gennemføres første gang her i efteråret og rammen for godkendelse skal anven-

des næste gang, der er praktiksteder, der skal godkendes. 

 

Forslag til ramme for mødefora lægger op til at alle sundhedsuddannelserne afholder alle deres fremtidige 

møder efter vedlagte ramme. Dokumentet blev behandlet i Advisory Board den 16. oktober 2017 og blev en-

delig godkendt i Samarbejdsforum den 1. november 2017.  

I udarbejdelsen til forslaget er der taget udgangspunkt i de elementer og temaer, som de nuværende møde-

fora for de syv uddannelser rummer. Desuden er der lagt vægt på at tilrettelægge et minimum af møder. 

Indstilling 

Det indstilles, at Uddannelsesudvalget forholder sig til Proceduren for Kvalitet i praktik for Ernæring og Sund-

hedsuddannelserne, samt tager informationen til efterretning og i øvrigt bidrager med spørgsmål og opmærk-

somhedspunkter til de konkrete dokumenter.  

 

Referat 
Uddannelseschef, Karen Frederiksen, orienterede om det overordnede arbejde med kvalitet i praktik. 
 
Bilagene er udviklet i forbindelse med implementeringen af de nye studieordninger. Af dokumenterne frem-
går det, hvem der er ansvarlige for godkendelsen, samarbejdet og vurderingen af praktiksteder. Det er VIA, 
der skal godkende praktikstedet på baggrund af dialog mellem parterne og sikre, at praktikstedet opfylder 
rammerne.  
 
I anden del af materialet er der et spørgeskema, som de studerende skal udfylde for at kvalitetsvurdere prak-
tikstedet. Det er et elektronisk kvantitativt spørgeskema, og anvendelsen af skemaet vil blive gennemført i 
det igangværende semester.  
 
Et andet led i arbejdet med kvalitet i praktik er at sikre samarbejdet i en række nye mødefora. Fremadrettet 

vil VIA Sundhed harmonisere strukturen og organiseringen af mødefora på tværs er uddannelserne i VIA 

Sundhed. Dette led er ikke så aktuelt for Ernæring og Sundhedsuddannelserne, da uddannelserne kun er 

involveret i det strategiske niveau i form af Samarbejdsforum og Uddannelsesudvalget for Ernæring og 

Sundhedsuddannelserne.  
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Uddannelsesleder, Karen Søndergaard, orienterede om ”kvalitet i praktiks” indvirkning på Ernæring og Sund-

hedsuddannelserne. Ernæring og Sundhedsuddannelserne er anderledes end de andre sundhedsuddannel-

ser, da praktikpladserne ikke er så faste. I proceduren for Ernæring og Sundhedsuddannelserne er praksis 

for håndteringen af praktikpladser skrevet ind. Da praktikstederne varierer meget, giver det ikke mening for 

uddannelsen at foretage evalueringer hver 3. gang, der har været praktikforløb.  

 

Det er forholdsvist nemt at finde relevante praktikpladser. På SFF studieretningen har der ikke været så 

mange praktikpladser, hvor der er personale, som kan fungere som vejleder for de studerende, men det bli-

ver heldigvis bedre i disse år, som et udtryk for, at der kommer nye stillinger til dimittender med denne stu-

dieretning. Der stilles store krav fra uddannelsens side, hvor der er krav om, at der skal være medarbejdere 

tilknyttet, som de studerende kan spejle sig i. De kliniske diætister har faste praktiksteder, som evalueres 

efter tidligere praksis. På uddannelsen afholder man praktik bazar, hvor studerende beskriver deres praktik-

forløb, så yngre studerende kan blive inspireret. Praktikstedet skal indgå i et forpligtende samarbejde, hvor 

de udviser en interesse for uddannelsen.  

 

Uddannelsesudvalget drøftede, at det fremgår af proceduren, at kommuner og privat praksis kan opnå en 

samlet godkendelse. Grunden til denne formulering er, at alle uddannelser i VIA Sundhed skal være i stand 

til at se sig selv ind i dokumentet. Kommunerne kan på egen hånd opnå godkendelsen, men uddannelsen 

har endnu ikke faste aftaler med kommunerne.   

 

Uddannelsesudvalget er usikker på, hvordan evalueringen forløber. Det er f.eks. uklart, hvordan der skal 

handles på en dårlig evaluering for at optimere, da der står, at det alene skal forløbe i god dialog. Hvis der 

opstår problemer, så skal uddannelsen ikke vente på, at der kommer evalueringer fra et spørgeskema. Ud-

fordringerne vil blive løst med det samme. Uddannelsesudvalget var enige om, at man på sigt kan forvente 

at blive tryg ved evalueringerne, når man først har prøvet at modtage tilbagemeldingerne.  

 

Uddannelsesudvalget er bekymret for, at de øgede krav til praktikstederne vil medføre, at praktikstederne i 

værste fald ikke vil tage studerende. Modsat er dokumenterne i kvalitet i praktik et godt redskab ift. at sikre, 

at kvaliteten opfyldes. Praktikken er tænkt som en periode, hvor de studerende følger og lærer på praktikste-

det, hvilket gør, at det ikke er alle praktiksteder der kan anvendes til studerende. Dokumenterne for kvalitet i 

praktik skal evalueres efter det 1. år.  

  

 

Punkt  3. Beretning om VIA og VIA Sundhed (10 min)  

Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen  

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

 

Bilag 

- Beretning om VIA og VIA Sundhed  

  

Sagsfremstilling 

Beretningen indeholder punkter der er af orienterende karakter, hvorfor disse ikke kræver en mundtlig over-

levering. I beretningen kan uddannelsesudvalget orientere sig om hvad der sker i VIA lige nu.  

 

I beretningen er nyt inddelt i tre: 

- Beretningen fra VIA  

- Beretningen fra VIA Sundhed 

 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget stiller afklarende spørgsmål til hele beretningen.  
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Referat 

Uddannelseschef Karen Frederiksen orienterede om VIAs økonomiske udfordringer.  

De store besparelser for VIA findes på uddannelser med flere udbud, hvor VIA lige nu harmoniserer på 

tværs af Fysioterapeut-, Ergoterapeut- og Sygeplejerskeuddannelsen. Fremadrettet vil man begynde at over-

veje, hvordan man kan få singleuddannelserne til at være en del af det tværprofessionelle samarbejde. Fy-

sioterapeuterne skal uddannes i ernæringsscreening, hvor man kunne forestille sig et tværprofessionelt sam-

arbejde med Ernæring og Sundhedsuddannelsen. Karen Frederiksen foreslog, at E & S udarbejdede e-læ-

ringsmateriale inden for dette emne, som kunne sælges til alle fysioterapeutuddannelser i Danmark, hvorved 

uddannelserne kan understøtte hinanden og samtidig kan uddannelsen skabe indtægter. Ernæring og sund-

hedsuddannelsen ønsker ikke kun at blive en del af samarbejdet på uddannelsen, men også i det store bil-

lede i praksis.  

 

Tiltag i VIA for at opnå besparelser: 

- Omlægning af prøver og eksamener.  

- Organiseringen bliver forbedret på alle hovedområder.  

- Der forventes naturlig afgang blandt medarbejderne, så man ikke er nødsaget til fyrringer.  

- Der kommer en ny bevillingsreform, hvis virkning endnu er uklar.   

- Der udarbejdes en ny budget model i VIA. 

 

Uddannelsesudvalget gav udtryk for, at det var fint at få en beretning om de mest aktuelle ting i VIA og VIA 

Sundhed. Fremadrettet vil uddannelsesudvalget gerne have en skriftlig beretning om Ernæring og Sund-

hedsuddannelserne, samtidig med at punktet ”nyt fra uddannelsen” fastholdes.  

 

Punkt  4. Status på arbejdet med revision af Ernæring og Sundhedsud-
dannelserne (15 min) 

Sagsansvarlig: 

Karen Søndergård 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Bilag 

Nej 

Sagsfremstilling 

Der foreligger nu justerede studieordninger for de syv sundhedsfaglige professionsbacheloruddannelser i 

VIA Sundhed. Særligt fokus for justeringerne har været uddannelsernes beskrivelser af prøver og forudsæt-

ningskrav.  

 

Studieordningerne er trådt i kraft den 1. september 2017 og er justeret i samarbejde med uddannelsernes 

uddannelsesudvalg. Derudover har studieordningerne været igennem legalitetskontrol ved Studieservice i 

VIA. Studieordningerne er ligeledes justeret i henhold til de gældende bekendtgørelser for de respektive ud-

dannelser.  

 

Karen Frederiksen vil sammen med Karen Søndergaard på mødet orientere om arbejdet med implemente-

ring af den nye studieordning på Ernæring og Sundhedsuddannelserne, samt det arbejde der fortsætter i 

den monofaglige følgegruppe. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat  

Uddannelseschef, Karen Frederiksen, orienterede om monitoreringsarbejdet i de monofaglige følgegrupper.  

 

Arbejdet med implementering af de nye studieordninger følges tæt nationalt, da der er nedsat monofaglige 

følgegrupper for alle uddannelserne. De monofaglige følgegrupper er sammensat af repræsentanter fra pro-

fessionshøjskolesektoren, praksisfeltet, de faglige organisationer og de studerende. Følgegrupperne har til 

opgave at understøtte implementeringsarbejdet. De skal behandle de udfordringer og tvivlsspørgsmål, der 
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kan opstå i forbindelse med implementeringen af de nye studieordninger og har primært en rådgivende funk-

tion. 

Det er i gruppen af formænd for de monofaglige følgegrupper blevet besluttet, at monitorere implementerin-

gen af studieordningerne ud fra en række ens indikatorer. Uddannelsesleder, Karen Søndergaard, oriente-

rede om, at den monofaglige følgegruppe for Ernæring og Sundhedsuddannelserne har hovedfokus på stu-

dieintensitet.  

 

Frem til næste møde i den monofaglige følgegruppe, som afholdes i maj 2018, får uddannelsesudvalget til 

opgave at komme med input til monitoreringsarbejdet.  

 

Underviser Mette Iversen orienterede om det nye fødevarevalgfag på studieretningen Fødevarer og Ledelse. 

Uddannelsesudvalget stillede spørgsmål til fagets navn og dets status af at være et valgfag, når faget reelt 

er obligatorisk for de studerende. Mette gennemgik valgfagets indhold. Faget er på 10 ECTS points, og er 

dermed en stor del af 4. semester. 

 

Uddannelsesudvalget mener, at retorikken i beskrivelsen af faget bør opdateres. Uddannelsesudvalget drøf-

tede begrebet sensorisk, som i stedet kunne hedde smag. På uddannelsen er retorikken drøftet, men man vil 

se på forbedringer, hvor det giver mening.  

 

Undervisningen i faget placeres sidst på dagen, så uddannelsen har mulighed for at anvende tom-plads ord-

ningen. Uddannelsesudvalget mener, at det vil give god dynamik at have andre studerende i form af folk fra 

praksis, som deltagere i undervisningen. For arbejdspladserne er det ideelt, at undervisningen bliver placeret 

sidst på dagen.  

 

Uddannelsesudvalgets anbefalinger til faget: 

- Faget skal præsenteres for de studerende, så de føler, at de kan anvende det i alle sammenhænge. 

Neurogastronomi bør inddrages i faget. 

- Plantebaseret kost bør inddrages i faget.  

- Overvægt bør inddrages i faget. Emnet kunne inddrages under alle de selvstændige emner.  

- Bæredygtighed bør signaleres.  

- Der skal laves ”good stories” om god mad til de ældre. 

- Det afsluttende projekt kunne være i samarbejde med andre end Campus C. Uddannelsesudvalget 

er velkommen til at komme med alternative forslag.  

 

Underviser Søren Bach orienterede om, at der er foretaget ændringer og korrektioner på alle semestre for at 

gøre sammensætningen af Ernæring og Sundhedsuddannelsen bedst tænkelig. På uddannelsen har man 

set et stort frafald på 3. semester, hvilket gør, at man overvejer at bytte rundt på 2. og 3. semester, da 2. se-

mester er meget teoritungt. Fremadrettet vil der være et øget fokus på frafald pga. de økonomiske udfordrin-

ger VIA står overfor.  

 

Punkt  5. Status på projektspor 5 - Fremtidens uddannelser (15 min) 

Sagsansvarlig: 

Karen Søndergaard  

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

 

Sagsfremstilling  

Med andre ord - Arbejdet med formater (spor 5) 

I VIA Sundhed har uddannelserne siden januar arbejdet med både at beskrive cases og planlægge prøve-

handlinger ud fra de kriterier, som er angivet i spor 5.  

 

Uddannelsesleder Karen Søndergaard vil præsentere arbejdet med projektspor 5 på Ernæring og Sund-

hedsuddannelserne 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og drøfter arbejdet med spor 5.  
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Referat 

Uddannelsesleder, Karen Søndergaard, orienterede om arbejdet med spor 5 på Ernæring og Sundhedsud-

dannelserne.  

På Ernæring og Sundhedsuddannelserne har man afprøvet  et  format, hvor forelæsningerne i epidemiologi 

foregår på engelsk og holdtimerne er på hhv. engelsk og dansk afhængig af hvilken uddannelse man følger, 

men en del af  undervisningen kan laves fælles på GNH  og E & S.  

 

Et andet tiltag i arbejdet med spor 5 er, at innovationsundervisningen er ændret, så de studerende i begyn-

delsen får en introduktion til faget, hvorefter de studerende selv underviser hinanden. Undervisningen funge-

rer godt og sparer mange undervisningstimer. Generelt prøver man fra uddannelsens side at spare på un-

dervisernes tid, samtidig med at man ikke ønsker at sænkekvaliteten.  

 

I arbejdet med faget food styling har Ernæring og Sundhedsuddannelsen fået opgaver udefra. Der er blandt 

andet. et samarbejde med VIFU, som formidler opgaver fra fødevarevirksomheder til de studerende.  

 

Den økonomiske rentabilitet i den danske uddannelse er, at der kun er studiestart på uddannelsen en gang 

årligt. I forbindelse med de nye studieordninger er GNH ændret så der er en i stedet for to studieretninger, så 

her spares en undervisertimer.  

 

I arbejdet med spor 5 arbejdes der også med at skabe et samarbejde på tværs af uddannelserne på cam-

pus. For Ernæring og Sundhedsuddannelsen kan der være et samarbejde med Bioanalytikeruddannelsen, 

da de ligesom Ernæring og Sundhedsuddannelsen kun er ét udbud. Uddannelserne samarbejder om at ud-

vikle et valgfag på 7. semester omkring statistik og epidemiologi, som kan udbydes til alle uddannelser i VIA 

SUND.  

 

Punkt 6. orientering om det nye fødevarevalgfag (30 min) 

Sagsansvarlig: 

Sara Juul Østergard/Mette Iversen 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Der er arbejdet med at beskrive det nye valgfag om fødevarer for studieretningen Fødevarer og Ledelse. Un-

derviserne præsenterer forslaget, som er første del af arbejdet med at gøre studieretningen mere målrettet 

mod produktion og ledelse. I dette valgfag er der lagt vægt på den offentlige forplejning  

 

Indstilling 

Det indstilles at udvalget bidrager med opklarende spørgsmål og input  

 

Referat 

Punktet blev drøftet under punkt 4. 

 

 

Punkt  7. Erfamøde for praktikværter fra studieretningen Fødevarer og 
Ledelse (20 min.) 

Sagsansvarlig: 

Bente Schiødt 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

 

 

Sagsfremstilling. Der har igennem længere tid været arbejdet på at etablere tættere dialog mellem praktik-

værterne fra studieretningen Fødevarer og Ledelse og VIA. På lignende måde, som studieretningen Klinisk 
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Diætetik selv har etableret en erfagruppe, som udveksler erfaringer med hinanden og med uddannelsen, har 

denne model været efterprøvet for studieretningen Fødevarer og Ledelse, den 30. oktober 2017. Der beret-

tes om erfaringer fra dette 1. møde. 
 
Indstilling  
Det indstilles, at udvalget tager orienteringen til efterretning og drøfter en fremtidig erfaringsudvekslingsmo-
del.   

Referat 

Formand, Bente Schiødt, orienterede om udfordringerne ved at afholde ERFA møde for praktikværter fra stu-

dieretningen Fødevarer og Ledelse. Praktikstederne er ikke forpligtet til at deltage på praktikværtdagen, og 

det medfører desværre et dårlig fremmøde. Der er et ønske om at styrke samarbejdet mellem praktikvær-

terne og VIA.  De kliniske diætisters praktikværter har et større fremmøde til deres ERFA møder, hvor der 

bliver sendt en repræsentant fra hvert uddannelsessted.  

 

Uddannelsesudvalget opfordrer til, at der skrives ud til alle praktikværter vedr. den nye studieordning, æn-

drede krav og det forpligtende samarbejde vedr. de studerende. Det skal gøres klart over for praktikvær-

terne, at det er vigtigt, at alle er inddraget i arbejdet med de studerende. Der skal arbejdes for at skabe en 

tradition for at kommer på uddannelsesinstitutionen. Der kunne planlægges oplæg fra de studerende på mø-

derne, hvor de studerende fortæller, hvad de kan tilbyde en arbejdsplads. 

 

De studerende har haft succes med at afholde food mornings på FL studieretningen, hvor de studerende har 

præsenteret, hvad de har lært og evaluerer deres praktikforløb over for praktikværterne. Food morning er et 

innovativt element, hvor de organisatoriske forhold endnu ikke er helt på plads. Det skal drøftes, hvordan ini-

tiativet kan løftes, så den organisatoriske forankring bliver klar. 

 

Det er besluttet, at ERFA møderne for praktikværterne fremadrettet skal hedde koordinationsmøder, som det 

kaldes i den nye mødestruktur i VIA Sundhed. Det kan være, man kan etablere koordinationsmøder med le-

delsesdeltagelse, da det ikke er muligt at etablere ledermøder på Ernæring og Sundhedsuddannelserne. Ko-

ordinationsmøderne bliver fælles for den globale og danske uddannelse. Det næste koordinationsmøde er 

fredag i uge 10 på Campus Aarhus N.  

 

 

Punkt  8. Nyt fra uddannelsen (fast punkt på dagsordenen) (10 min) 

Sagsansvarlig: 

Karen Søndergaard 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Sagsfremstilling 

Der orienteres om nyt fra uddannelsen. 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget tager orienteringen til efterretning.  

Referat 

Uddannelsesleder, Karen Søndergaard, orienterede om nyt på uddannelserne.  

 

Ernæring og Sundhedsuddannelserne skaber indtægter ved at facilitere undervisningen på flygtningekurser 

og undervisning i madkundskab, hvor en del kurser er betalt af kompetence udviklingsmidler fra Mærsk fon-

den.  

 

På Ernæring og Sundhedsuddannelsen har man diskuteret, om man kunne få nogle fondsmidler til at under-

søge og implementere måltidsordninger på skolerne, hvor der både ses på de ernæringsmæssige aspekter, 

men hvor der også inddrages mere sociologiske perspektiver i forhold til maddannelse, men det er svært at 

få andre til at deltage i arrangementet. 
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Ernæring og Sundhedsuddannelsen skal være med til at udvikle smag og ingredienser til en proteinrig is der 

sælges i Coop.  

 

Fremdriftsreformen skaber udfordringer på Ernæring og Sundhedsuddannelsen, da det fordrer, at de stude-

rende, som dumper til en prøve, meget hurtigt skal til en ny prøve, hvor det derved bliver meget presset at 

læse op til prøven samtidig med, at de er startet på et nyt semester med sit eget pensum. Der skal forsøges 

at finde en løsning for at gøre det mere hensigtsmæssigt.  

 

De studerende må ikke længere tage to uddannelser på samme niveau, hvilket har gjort, at studerende har 

stoppet deres uddannelse lige før afsluttende eksamen.  Det udfordrer økonomien.  

 

 

Punkt  9.Nyt fra de studerende (fast punkt på dagsordenen) (10 min.) 

Sagsansvarlig: 

De studerende 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Sagsfremstilling 

De studerendes repræsentanter i udvalget orienterer om nyt fra de studerende. 

Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

Referat  

Fremadrettet kommer der nye repræsentanter for de studerende i Uddannelsesudvalget.  

 

 

Der er oprettet et nyt DSR for Bachelor in Global Nutrition and Health og der vil fremover være en studenter-

repræsentant her fra i uddannelsesudvalget.  

 

Punkt  10. Planlægning af næste møde (fast punkt på dagsordenen) (5 
min) 

Sagsansvarlig: 

Alle 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Bilag 

Nej 

Sagsfremstilling 

Der er endnu ikke fastsat en dato for næste møde i uddannelsesudvalget. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalgets medlemmer kommer med forslag til dagsordenen til næste møde.  

Referat 

Næste møde er den 19. februar 2018 kl. 9.00 -12.00.  

 

Der var ikke forslag til dagsordenspunkter til næste møde. Medlemmerne er velkommen til at melde punkter 

ind til Lea Faurholt Olsen lefo@via.dk  

 

Punkt  11. Eventuelt 

mailto:lefo@via.dk
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Sagsansvarlig: 

Alle 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Referat 

Høringsvaret fra Ernæring og Sundhedsuddannelsen vedr. VIA Strategi 2018-2020 sendes med referatet.  

 

Formand, Bente Schiødt, orienterede om en undersøgelse af hvad professionsbachelorer ønsker at beskæf-

tige sig med, som Kost og Ernæringsforbundet har fået lavet. Hvis undersøgelsen skal anvendes, så skal 

den grupperes, så man kan se, hvem der svarer hvad. Professionsbachelorer i Ernæring og Sundhed har 

nogle andre faglige kompetencer end f.eks. ernæringsassistenter, som giver andre muligheder og præferen-

cer.  
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